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Bestyrelsesmøde DOF Fyn 03.05.2023. 
 
I mødet deltog Henrik Kalckar, Michael Bjerregaard, Niels Bomholt, Ricky Nielsen, Arnbjørn Jens 
Jørgensen, Jens Bækkelund, Michael Mosebo, Henrik Kingo, Jette Gandrup. 
 
Sjældne og / eller sårbare fugle. 
På Ærø er Havørnetræet blevet fældet og det er blevet politianmeldt. 
Havørnene har dog ikke opgivet, men har fundet et andet træ at etablere sig i.  
 
Ø-Undersøgelsen’ 
Man besluttede at oplaget skal være 500 eksemplarer. Der skal deles ca. 350 gratis eksemplarer ud. 
Resten ca. 150 sælger vi i DOF Fyn for 200 kr./stk: 
 
Gennemgang af webbens årshjul. 
Niels kontakter Torben Hvass mhb. på en artikel som Havørnekoordinator. 
Ture og møder formidler Michael Mosebo. 
Referat fra repræsentantskabsmødet tager Jette og Michael B. sig af. 
 
Økonomi. 
Niels har deltaget i et møde med Odense Kommune. Der er kommet nye retningslinjer vedr. bilag, 
oversigt over vores aktiviteter og underskrifter fra generalforsamlingen. 
 
Det er aftalt, at Arnbjørn koordinerer liste med aktiviteter og sender til Henrik KH, som 
videreformidler til kommunen. 
 
KNF. 
Michael B. orienterede om, at Naturstyrelsen har etableret det midlertidige hegn i området. Man er 
ved at gøre klar til forårsringmærkning. 
 
Ørneklubben. 
Michael B. er i styregruppen på landsplan, og der er stor aktivitet i projektet. 
Michael håber meget på, at hovedforeningen får økonomien på plads, så projekt Ørneklubben ikke 
strander, når selve opstartsperioden og bevillingen til den ophører. 
Man har planlagt 10 ørneture på Fyn, og der er stor tilslutning. 
 
Forårsrepræsentantskabsmødet. 
Det var specielt problemfelter omkring påtænkte vindmølleprojekter i Tøndermarsken, ved Ribe og 
Ballum, der fyldte. Lokalafdelingerne har tæt samarbejde med hovedforeningen, som overordnet 
støtter op omkring sagerne. DOF har klaget til EU, da det ligger i Natura 2000 og EU- 
beskyttelsesområdet. 
 
Der blev fokuseret på den øgede færdsel, som lægger stort pres på naturen og de forstyrrelser, det 
giver, foruden øget slid på områderne. 
 
Problemet med PFAS har som følgevirkning bevirket et forbud pr. 14. april fra Fødevarestyrelsen 
mod afgræsning i Natura 2000 område langs Vestkysten. Afgræsning er nødvendig for at sikre 
fuglene og faunaen. 
Hovedforeningen har nedsat et udvalg, der hurtigst muligt skal komme med en mulig løsning på 



problemet. 
 
Solcelleprojekt. 
Henrik KH orienterede om et solcelleprojekt på 50 hektar = 1/2 km2 ved Sortemosen. Der er stor 
lokal utilfredshed med projektet, men det er ikke et projekt DOF Fyn går ind i, da det ikke vurderes 
at berøre fuglene. 
 
Fotos. 
Arnbjørn opfordrede bestyrelsen til at lægge deres foto op på DOF Fyn. Desuden ville det være fint 
med foto af turlederne. 
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